
Title (en)
Nucleator nozzle, use of a nucleator nozzle, snow cannon, snow blower and method for producing ice nuclei and artificial snow

Title (de)
Nukleatordüse, Verwendung einer Nukleatordüse, Schneekanone, Schneilanze und Verfahren zum Erzeugen von Eiskeimen und von künstlichem
Schnee

Title (fr)
Buse de canon à neige, utilisation d'une buse de canon à neige, canon à neige, canon à ventilateur et procédé de production de cristaux de neige et
de neige artificielle

Publication
EP 2071258 A1 20090617 (DE)

Application
EP 07123230 A 20071214

Priority
EP 07123230 A 20071214

Abstract (en)
The nozzle (20) has a nozzle channel (25) with a compressed air inflow opening (24), where cross-section of the channel in a section is reduced in a
direction of an outflow opening (23) of the channel up to a smaller diameter. The cross-section of the channel in another section (27) expands in the
direction of the outflow opening. A water inflow opening (22) temporally opens out into the channel, where a ratio of cross-sectional surfaces of the
outflow opening to cross-sectional surfaces of the channel in a region of the smaller diameter amounts to 4:1 preferably 9:1. Independent claims are
also included for the following: (1) a snow blower comprising a nucleator nozzle (2) a method for producing artificial snow.

Abstract (de)
Eine Nukleatordüse (20) zum Erzeugen von Eiskeimen ist als konvergent-divergente Düse ausgebildet. Der Düsenkanal (25) weist einen sich
aufweitenden Abschnitt (27) auf. Das Verhältnis der Querschnittsfläche der Austrittsöffnung (23) zur Querschnittsfläche des Düsenkanals (25) im
Bereich des Kerndurchmessers (26) beträgt mindestens etwa 4:1. Eine Schneilanze (1) mit wenigstens einer Nukleatordüse (20) und mit wenigstens
einer Wasserdüse (30; 30') ist so ausgebildet, dass von der Wasserdüse (30; 30') erzeugte Wassertropfen (32) eine Tropfenstrecke (31, 31') von
wenigstens 20 cm durchlaufen, bis sie in einer Einkeimungszone E auf Eiskeime (28) aus der Nukleatordüse (20) treffen.
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